

ຈົດໝາຍຂ່າວANRCB

ກັນຍາ 2024

ສະບັບ #11

ວາລະສານປະຈຳໄຕມາດກ່ຽວກັບການຄົ້ນຄວ້າທາງດ້ານໂພຊະນາການໃນ ສປປ ລາວ

ເນື້ອໃນ

ກອງປະຊຸມກ່ຽວ
ກັບການຄົ້ນຄວ້າ

ການສ້າງຄວາມ
ອາດສາມາດໃນ
ການວິເຄາະຂໍ້ມູນ
ຢ່າງເປັນລະບົບ

ໂມດູນໃໝ່ ທາງ
ດ້ານໂພຊະນາການ
ຂອງ ມວສ



ວັນທີ 19 ສິງຫາ 2024, ໄດ້ມີການຈັດກອງປະຊຸມສຳມະນາຂຶ້ນຢູ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນເພື່ອສົນທະນາຊ່ອງຫວ່າງລະຫວ່າງການປ່ຽນແປງຂອງດິນຟ້າອາກາດ ແລະ ໂພຊະນາການ. “ກອງປະຊຸມການປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາກາດ ແລະ ໂພຊະນາການໃນ ສປປ ລາວ: ໄລຍະຂ້າມຜ່ານ ແລະ ມາດຕະການແກ້ໄຂໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ” ໄດ້ລວມເອົາຜູ້ຊ່ຽວຊານ ແລະ ນັກພັດທະນາຈຳນວນ 109 ທ່ານຈາກ 42 ອົງກອນ, ຜູ້ໃຫ້ທຶນ, ແລະ ບັນດາກະຊວງຕ່າງໆ ໂດຍມີຜູ້ຕາງໜ້າຂອງຂະແໜງການຕ່າງໆ ທັງຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທາງ ອອນລາຍ ແລະ ບຸກຄົນ ເພື່ອຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ແກ້ໄຂບັນຫາສຳຄັນເຫຼົ່ານີ້. ເຄື່ອນຍ້າຍອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມເພື່ອສົ່ງເສີມໂພຊະນາການ (SUN CSA) ໃນລາວ ເປັນຜູ້ຈັດກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ, ໂດຍການສະໜັບສະໜູນຂອງອົງການ USAID ຜ່ານໂຄງການສ້າງຄວາມສາມາດທາງດ້ານໂພຊະນາການ (ANRCB), ກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວໄດ້ເປັນເວທີໃນການສົນທະນາ ແລະ ການຮ່ວມມືຂອງທຸກພາກສ່ວນ ໂດຍມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທີ່ຕາງໜ້າຈາກລັດຖະບານ ສປປ ລາວ, ສະຖາບັນການສຶກສາ, ອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ, ຜູ້ໃຫ້ທຶນຈາກສາກົນ ແລະ ອົງການພັດທະນາ. ທ່ານ ດຣ ວຽງຂັນ ພິໄຊ, ຮອງຫົວໜ້າກົມອະນາໄມ ແລະ ສິ່ງເສີມສຸຂະພາບ, ກະຊວງສາທາລະນະສຸກ ໄດ້ກ່າວເປີດກອງປະຊຸມ ແລະ ກ່າວເຖິງຄຳໝັ້ນສັນຍາຂອງລັດຖະບານໃນການແກ້ໄຂສິ່ງທ້າທາຍເຫຼົ່ານີ້ວ່າ “ລັດຖະບານລາວໄດ້ມີສ່ວນຮ່ວມຢ່າງຕັ້ງໜ້າໃນຄວາມພະຍາຍາມນີ້, ໂດຍມີນະໂຍບາຍ ແລະ ໂຄງການລິເລີ່ມຫຼາຍດ້ານ ເພື່ອແນໃສ່ແກ້ໄຂບັນຫາຂອງການປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາກາດ ແລະ ໂພຊະນາການ. ບັນດາກະຊວງຕ່າງໆ - ລວມທັງ ຂະແໜງການສາລະນະສຸກ, ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ກະສິກຳແລະປ່າໄມ້, ແລະ ການສຶກສາ ໄດ້ເປັນຫຼັກໃນຄວາມພະຍາຍາມເຫຼົ່ານີ້.”

ທ່ານ ນາງ ແຄລີ້ ຄຳພູໄຊ, ຜູ້ບໍລິຫານໂຄງການ ANRCB, ໄດ້ກ່າວເຖິງຄວາມຈຳເປັນທີ່ຈະຕ້ອງຮ່ວມມືກັນເພື່ອຮັບມືກັບສິ່ງທ້າທາຍໃຫມ່ນີ້: “ການນຳສະເໜີໃນມື້ນີ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນເຖິງການເຊື່ອມໂຍງທີ່ສຳຄັນລະຫວ່າງ ການປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາກາດ ແລະ ໂພຊະນາການ. ຈາກຜົນກະທົບຕໍ່ສຸຂະພາບຈົນເຖິງການພິຈາລະນາໃນການເຂົ້າເຖິງນ້ຳ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ເຄື່ອງມື ແລະ ຍຸດທະສາດທີ່ໄດ້ປຶກສາຫາລືກັນນັ້ນ ແມ່ນສ້າງໃຫ້ມີຄວາມແຕກຕ່າງທີ່ເຫັນໄດ້ຢ່າງຊັດເຈນໃນ ສປປ ລາວ. ເຄື່ອນຍ້າຍເຊັ່ນ SUN CSA ແມ່ນໃຫ້ຄວາມສຳຄັນໃນການຜັນຂະຫຍາຍຜົນກະທົບເຫຼົ່ານີ້ໃນທົ່ວປະເທດ.”

ທ່ານ ດຣ. ໄຊວິເສນ ບຸລິມ, ຈາກມະຫາວິທະຍາໄລແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນຄວາມຕ້ອງການອັນຮີບດ່ວນໃນການຫັນປ່ຽນລະບົບອາຫານຢູ່ ສປປ ລາວ. ການນຳສະເໜີຂອງທ່ານໄດ້ຜັນລະນາເຖິງ "ພາວະ 3 ຢ່າງ" ຂອງການຂາດສານອາຫານໃນລາວ ເຊັ່ນ: ການຂາດສານອາຫານແບບບໍ່ພຽງພໍ, ນ້ຳໜັກເກີນ ແລະ ການຂາດສານຈຸລະສານອາຫານ. ປັດໃຈສຳຄັນທີ່ພາໃຫ້ມີສະຖານະການດັ່ງກ່າວລວມມີການຈຳກັດການເຂົ້າເຖິງອາຫານທີ່ຫຼາກຫຼາຍ ແລະ ສຸຂະພາບດີ, ພື້ນຖານໂຄງລ່າງທີ່ທຸກຍາກ, ການຫ້າມອາຫານທາງດ້ານວັດທະນະທຳ, ແລະ ການເຂົ້າເຖິງໂຄງການດ້ານໂພຊະນາການທາງອ້ອມຍັງຈຳກັດ. ການບໍລິໂພກເຂົ້າເປັນຫຼັກຍັງສູງ, ການຫຼຸດລົງຂອງກິດຈະກຳທາງດ້ານຮ່າງກາຍ, ແລະ ການເພີ່ມຂຶ້ນຂອງການບໍລິໂພກອາຫານທີ່ບໍ່ດີຕໍ່ສຸຂະພາບເຮັດໃຫ້ບັນຫາຮ້າຍແຮງຂຶ້ນ. ທ່ານຍັງໄດ້ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ມີການຊຸກຍູ້ໃຫ້ເພີ່ມການຮ່ວມມືຫຼາຍຝ່າຍເພື່ອປັບປຸງທັງຮູບແບບການຜະລິດ ແລະ ການບໍລິໂພກຢູ່ ສປປ ລາວ. ທ່ານສາມາດເຂົ້າເບິ່ງບົດນຳສະເໜີໃນກອງປະຊຸມໄດ້ທີ່: <https://bit.ly/3XAOgbk>

ຮ່ວມງານກັບ
Partnering with:

ສະໜັບສະໜູນທຶນໂຄງການໂດຍ
Funded by:

ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການໂດຍ
Implemented by:

ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການໂດຍ
Technical Support by:

ຮ່ວມງານກັນເປັນເຄືອຄ່າຍ
Working together
as the consortium:



ຫັນການຄົ້ນຄວ້າໄປສູ່ ການປະຕິບັດ

ໃນວັນພຸດ, ວັນທີ 28 ສິງຫາ 2024, ໂຄງການ ANRCB ທີ່ສະໜັບສະໜູນໂດຍ USAID ແລະ SUN CSA Laos ໄດ້ຈັດງານວັນຄົ້ນຄວ້າທາງດ້ານສຸຂະພາບ ແລະ ໂພຊະນາການ ເພື່ອເຊື່ອມຕໍ່ການພັດທະນາ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມທີ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການໂພຊະນາການກັບນັກຄົ້ນຄວ້າໂພຊະນາການຂອງລາວ.

ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ຄົ້ນຫາວິທີການຄົ້ນຄວ້າໃນທ້ອງຖິ່ນທີ່ສາມາດນໍາໃຊ້ຢ່າງມີປະສິດທິພາບແລະວິທີການຕ່າງໆເພື່ອເພີ່ມທະວີການຮ່ວມມືລະຫວ່າງນັກວິຊາການ ແລະ ຜູ້ປະຕິບັດສາມາດເລັ່ງນໍາເອົາແນວທາງໂດຍອີງໃສ່ຫຼັກຖານມາໃຊ້ ແລະ ຕັດສິນທາງດ້ານນະໂຍບາຍທີ່ດີກວ່າ.



ການນໍາສະເໜີຂອງນັກຄົ້ນຄວ້າລາວ ໄດ້ເຈາະເລິກເຖິງຜົນການຄົ້ນຄວ້າໃໝ່, ເນັ້ນໃຫ້ເຫັນເຖິງການສຶກສາເບື້ອງຕົ້ນ ແລະ ຄວາມເຂົ້າໃຈທີ່ປະຕິບັດໄດ້. ວາລະການຄົ້ນຄວ້າໂພຊະນາການແຫ່ງຊາດໄດ້ຖືກນໍາສະເໜີແລະລວມເອົາການສົນທະນາທີ່ຊ່ວຍກໍານົດວິທີການປະຕິບັດເພື່ອປະສານງານການຄົ້ນຄວ້າໂດຍອີງການພັດທະນາທີ່ດີຂຶ້ນ. ເຫດການດັ່ງກ່າວໄດ້ຮັບແຮງບັນດານໃຈຈາກຄວາມສົນໃຈ ແລະ ການປະກອບສ່ວນຂອງສັງຄົມໃນກອງປະຊຸມສາທາລະນະສຸກອະນຸພາກພື້ນແມ່ນໍ້າຂອງທີ່ໄດ້ຈັດຂຶ້ນຢູ່ຫຼວງພະບາງໃນເດືອນມິຖຸນາທີ່ຜ່ານມາ. ຈໍານວນຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 47 ຄົນໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມໃນບຸກຄົນແລະອອນໄລນ໌, ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນວັນຂອງການແລກປ່ຽນ, ການຮຽນຮູ້, ແລະສະຫນັບສະຫນູນການຄົ້ນຄວ້າໂພຊະນາການ! ສາມາດເຂົ້າເບິ່ງ

ລາຍລະອຽດໄດ້ທີ່: <https://tinyurl.com/nhxu84ad>

ຍົກລະດັບການຄົ້ນຄວ້າຂອງລາວຜ່ານການທົບທວນຢ່າງເປັນລະບົບ



ສະມາຊິກ ຂອງ ຄະນະວິທະຍາສາດສຸຂະພາບຂອງ ມະຫາວິທະຍາໄລວິທະຍາສາດສຸຂະພາບ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມງານຫຼັກໃນມື້ນີ້ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມ ຫຼັກສູດໄລຍະສັ້ນພິເສດ ກ່ຽວກັບການທົບທວນຢ່າງເປັນລະບົບ ແລະ ການວິເຄາະ Meta ທີ່ຄະນະສາທາລະນະສຸກ, ມະຫາວິທະຍາໄລຂອນແກ່ນ, ປະເທດໄທ. ກອງປະຊຸມສໍາມະນາໃນຮູບແບບນີ້ໄດ້ແນະນໍາໃຫ້ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມຮູ້ກ່ຽວກັບວິທີການທີ່ຈໍາເປັນເພື່ອດໍາເນີນການທົບທວນຄົ້ນຄວ້າຕະຫຼາດຢ່າງເປັນລະບົບ. ອາຈານ ແລະ ນັກຄົ້ນຄວ້າສືບສອງຄົນໄດ້ຖືກສອນໂດຍ ທ່ານຮອງສາດສະດາຈານ.ດຣ. ພໍໃຈ ພັດທະນິດທໍາ ແລະ ຜູ້ຊ່ວຍສາດສະດາຈານ ດຣ. ເສດ

ຖາ ງາມຈະຮັດ ໄດ້ນໍາສະເໜີຜ່ານການບັນຍາຍ, ການສາທິດ, ກິດຈະກຳກຸ່ມນ້ອຍ, ແລະ ການຝຶກປະຕິບັດຕົວຈິງ. ໂດຍຜ່ານການຝຶກອົບຮົມ ແລະການຊີ້ນຳຂອງຜູ້ຊ່ຽວຊານນີ້, ພວກເຂົາເຈົ້າໄດ້ມີຄວາມຫມັ້ນໃຈແລະທັກສະໃນການສັງເຄາະການຄົ້ນຄວ້າຕາມຫຼັກຖານ, ເຊັ່ນວ່າເຮັດໂດຍ Cochrane Reviews. ພວກເຂົາເຈົ້າຍັງມີປະສົບການກັບແຜັກເກດຊອບແວ Covidence, RevMan, ແລະ Cochrane. ການຝຶກອົບຮົມລະດັບສູງຄັ້ງນີ້ຈະຊ່ວຍສາມາດເຮັດໃຫ້ການວິເຄາະທີ່ຊັບຊ້ອນຂອງການສຶກສາທີ່ມີຢູ່ແລ້ວກ່ຽວກັບຂະແໜງໂພຊະນາການຂອງ ສປປ ລາວ ແລະ ຊ່ວຍໃຫ້ແນວທາງນະໂຍບາຍທີ່ດີຂຶ້ນ, ມີຄວາມສໍາຄັນຕໍ່ການປັບປຸງຜົນໄດ້ຮັບໃນ ສປປ ລາວ.

ການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງການສຶກສາ ແລະ ການຄົ້ນຄວ້າໄພຊະນາການໃນ ສປປ ລາວ



ໂຄງການ ANRCB ທີ່ສະໜັບສະໜູນໂດຍ USAID ເມື່ອບໍ່ດົນມານີ້ໄດ້ສໍາເລັດສອງໂມດູນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບໄພຊະນາການສໍາລັບຄະນະວິທະຍາສາດສຸຂະພາບຂອງມະຫາວິທະຍາໄລວິທະຍາສາດສຸຂະພາບ. ນັບຕັ້ງແຕ່ປີ 2021, ທີ່ມງານຈາກມະຫາວິທະຍາໄລ Purdue ແລະ Indiana ໃນສະຫະລັດໄດ້ພັດທະນາ 12 ໂມດູນໃນການສຶດສອນກ່ຽວກັບໄພຊະນາການແລະການຄົ້ນຄວ້າ, ປັບປຸງຄຸນນະພາບການສອນແລະການຄົ້ນຄວ້າດ້ານໄພຊະນາການໃນ ສປປລາວ ຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ.

ໂມດູນໃໝ່ ແມ່ນລົງເລິກ ກ່ຽວກັບການປ່ຽນແປງພຶດຕິກຳທາງສັງຄົມໄດ້ຖືກພັດທະນາໂດຍ ທ່ານ ດຣ Katherine Eddens ຈາກມະຫາວິທະຍາໄລ Indiana ໃນການຮ່ວມມືກັບອາຈານ ມວສ ໃນປີ 2024. ບົດຮຽນດັ່ງກ່າວກວມເອົາທິດສະດີແລະຕົວແບບຂອງການປ່ຽນແປງພຶດຕິກຳ, ເຄື່ອງມືສໍາລັບການປະເມີນຕົວກຳນົດຫຼາຍລະດັບຂອງພຶດຕິກຳ, ແລະການນໍາໃຊ້ວິທີການສື່ສານສຸຂະພາບ. ສໍາລັບຊຸມຊົນທີ່ຫຼາກຫຼາຍ, ແລະການປະເມີນຜົນຂອງການລິເລີ່ມ SBC. ໂມດູນດັ່ງກ່າວໄດ້ຖືກນໍາສະເໜີໂດຍຜູ້ຊຽນຂອງຕົນໃນລະຫວ່າງການ ສອນສາມມື້ສໍາລັບ ອາຈານ 30 ທ່ານ ແລະ ນັກຄົ້ນຄວ້າຈາກ ມວສ ແລະ ສະຖາບັນສາທາລະນະສຸກເຂດຮ່ອນ ແລະ ສາທາລະນະ (ສສກ).

ໂມດູນໃໝ່ກ່ຽວກັບການປະເມີນໄພຊະນາການໄດ້ພັດທະນາຂຶ້ນໂດຍທ່ານດຣ Carmen Tekwe ຈາກພະແນກລະບາດວິທະຍາແລະຊີວະວິທະຍາທີ່ໂຮງຮຽນສາທາລະນະສຸກຂອງມະຫາວິທະຍາໄລ Indiana, ດ້ວຍການປະກອບສ່ວນຈາກເພື່ອນຮ່ວມງານຂອງນາງ Dr. Roger Zoh. ອາຈານທັງສອງໄດ້ເດີນທາງ ມາ ສປປ ລາວ ເພື່ອຊ່ວຍແບ່ງປັນບົດຮຽນອັນໃໝ່ນີ້ໃຫ້ກັບນັກຄົ້ນຄວ້າ ແລະອາຈານຈາກ ມວສ ແລະ ສສກ. ໂມດູນສອນກ່ຽວກັບທາງເລືອກສໍາລັບການປະເມີນອາຫານໃນການສຶກສາລະບາດວິທະຍາແລະບັນຫາທີ່ສໍາຄັນທີ່ຈະພິຈາລະນາໃນເວລາທີ່ເລືອກວິທີການປະເມີນອາຫານສ່ວນບຸກຄົນແລະການໄດ້ຮັບສານອາຫານ. ການຝຶກອົບຮົມກັບທີ່ແບບນີ້ແມ່ນເພື່ອໃຫ້ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມສາມາດປະສົມປະສານໂມດູນໃໝ່ເຂົ້າໄປໃນຫ້ອງຮຽນຂອງມະຫາວິທະຍາໄລຂອງພວກເຂົາເຈົ້າ ເຊັ່ນດຽວກັນກັບການຄົ້ນຄວ້າທີ່ຈະມາເຖິງໃນຊຸມຊົນ ແລະ ສະຖານທີ່ການບໍລິການສຸຂະພາບ.



ການບໍລິການໃຫ້ຄໍາປຶກສາດ້ານໄພຊະນາການເພື່ອຜົນໄດ້ຮັບທາງສຸຂະພາບທີ່ດີກວ່າ

ປະຈຸບັນ ສປປ ລາວ ກໍາລັງປະເຊີນກັບອັດຕາການເພີ່ມຂຶ້ນຂອງພະຍາດບໍ່ຕິດຕໍ່ (NCD), ສ່ວນຫຼາຍແມ່ນກ່ຽວຂ້ອງກັບອາຫານ. ເພື່ອເປັນການຮັບຮູ້ເຖິງສິ່ງທ້າທາຍອັນໃໝ່ນີ້ສໍາລັບລະບົບສາທາລະນະສຸກຂອງລາວ, ສູນໄພຊະນາການ, ກະຊວງສາທາລະນະສຸກ ໄດ້ສ້າງຫຼັກສູດ 2 ເດືອນໃຫ້ແກ່ຜູ້ຊ່ຽວຊານດ້ານສຸຂະພາບກ່ຽວກັບການໃຫ້ຄໍາປຶກສາດ້ານໄພຊະນາການສໍາລັບຄົນເຈັບ NCD ໂດຍໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນຈາກ USAID ຜ່ານໂຄງການ ANRCB.



ຫຼັກສູດໄດ້ຖືກພັດທະນາໂດຍຜູ້ຊ່ຽວຊານດ້ານການແພດຊື່ນນໍາລະດັບຊາດກ່ຽວກັບພະຍາດເປົາຫວານ, ຫມາກໄຂ່ຫຼັງ ແລະ ຕັບ, ແລະຜູ້ຊ່ຽວຊານດ້ານຫົວໃຈ, ແລະ ຄູຝຶກສອນຈາກສູນສະຖິຕິແລະຂໍ້ມູນສຸຂະພາບຂອງກະຊວງສາທາລະນະສຸກ. ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມອົບຮົມ ຈຳນວນ 20 ທ່ານ ທີ່ມາຈາກໂຮງໝໍສູນກາງ ໄດ້ສຶກສາຢູ່ໃນຫ້ອງຮຽນ ແລະ ລົງປະຕິບັດຕົວຈິງກັບຄົນເຈັບຢູ່ ໂຮງໝໍ ໄລຍະເດືອນກໍລະກົດ ແລະ ເດືອນສິງຫາ. ນອກຈາກການບັນຍາຍທາງດ້ານວິຊາການຢ່າງກວ້າງຂວາງ ແລະ ຍັງໃຊ້ເວລາຫຼາຍຊົ່ວໂມງໃນການຝຶກປະຕິບັດທັກສະທີ່ຈໍາເປັນເພື່ອໃຫ້ການດູແລທີ່ມີຄຸນນະພາບສະລັບສັບຊ້ອນ. ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ຮຽນຮູ້ຢ່າງເລິກເຊິ່ງກ່ຽວກັບບົດບາດຂອງຄາບອາຫານໃນການປິ່ນປົວຄົນເຈັບພະຍາດບໍ່ຕິດຕໍ່ ເຊັ່ນດຽວກັນກັບທັກສະການປະຕິບັດແລະເຕັກນິກການສື່ສານລະຫວ່າງຄົນຕໍ່ຄົນ ເພື່ອຊ່ວຍໃຫ້ປະສົບຜົນສໍາເລັດໃນການນໍາໄປປະຕິບັດຕາມຄໍາແນະນໍາຂອງແພດ. ເນື້ອໃນຫຼັກສູດໄດ້ຮັບການຮັບຮອງຈາກກະຊວງສາທາລະນະສຸກ ແລະ ເປັນແນວທາງທີ່ສໍາຄັນໃນຂົງເຂດທີ່ຝັນເດັ່ນໃໝ່ສໍາລັບການດູແລສຸຂະພາບຂອງ ສປປ ລາວ.



ເຄື່ອງມືໃໝ່ ຕໍ່ ເປົ້າໝາຍຂອງການຄຸກ ຄານຈາກພະຍາດບໍ່ເຕີດຕໍ່

ພວກເຮົາຕື່ນເຕັ້ນທີ່ຈະນຳໃຊ້ສາມໂປສເຕີໃຫມ່ທີ່ສົ່ງເສີມໂພຊະນາການຂອງໄວລຸ້ນ! ໂປສເຕີເຫຼົ່ານີ້ຖືກອອກແບບມາເພື່ອປຸກຈິດສຳນຶກກ່ຽວກັບບົດບາດຂອງອາຫານໃນຄວາມສ່ຽງຕໍ່ພະຍາດບໍ່ເຕີດຕໍ່ ແລະ ຄວາມສຳຄັນຂອງນິໄສສຸຂະພາບຂອງໄວໜຸ່ມລາວ. ໂປສເຕີໄດ້ຖືກອອກແບບໂດຍພະນັກງານວິຊາການຂອງສູນໂພຊະນາການເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງການຮຽນຮູ້ຂອງເຂົາເຈົ້າກ່ຽວກັບເຕັກນິກການປ່ຽນແປງພຶດຕິກຳທາງສັງຄົມ ແລະ ນຳໃຊ້ວິທີການໃຫມ່ເພື່ອດຶງດູດຄວາມສົນໃຈຂອງໄວໜຸ່ມໃນຕົວເມືອງ. ຖ້າອົງການຂອງທ່ານ ຕ້ອງການສະແດງໂປສເຕີເຫຼົ່ານີ້ໄປໃຊ້ ຢູ່ໃນຫ້ອງການສຸຂະພາບ ຫຼື ສະຖານທີ່ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງອື່ນໆ, ກະລຸນາຕິດຕໍ່ສູນໂພຊະນາການ. ທ່ານຍັງສາມາດດາວໂຫລດໂປສເຕີໄດ້ໂດຍກົງທີ່: <https://bit.ly/3AV2pq0>

*ມາຮ່ວມສ້າງແຮງບັນດານໃຈ ໃນທາງເລືອກທີ່ເຮັດໃຫ້ມີ
ສຸຂະພາບດີ ແລະ ສ້າງອະນາຄົດທີ່ສົດໃສ ໃຫ້ໄວລຸ້ນ ໃນ
ຊຸມຊົນ ຂອງ ພວກເຮົາ!*

ການສຳມະນາອອນລາຍກ່ຽວກັບການ ຄົ້ນຄວ້າທາງດ້ານໂພຊະນາການ

ໃນປັດຈຸບັນມີການສຳມະນາອອນລາຍ 24 ຄັ້ງ ທີ່ໄດ້ຈັດເຂົ້າໃນຊ່ອງ YouTube ANRCB ເປັນການໃຫ້ໂອກາດທີ່ດີເລີດທີ່ຈະຕິດຕາມເຕັກນິກການຄົ້ນຄວ້າແລະການທົບທວນຄືນໃຫມ່. ການສຳມະນາຫຼ້າສຸດລວມມີ:

ວັນທີ 3 ກໍລະກົດ 2024 “ຜົນການສຳຫຼວດຜື່ນຖານ: ການປັບປຸງການເຂົ້າເຖິງການບໍລິການສຸຂະພາບຂອງແມ່ຍິງ, ເດັກອ່ອນ ແລະ ເດັກນ້ອຍ” ໂດຍທ່ານ ເກດສະດາສັກ ກຽດຕິສັກ, ຫົວໜ້າໂຄງການສາທາລະນະສຸກ ແລະ ໂພຊະນາການ. ອົງການແຜນ ລາວ.

ວັນທີ 7 ສິງຫາ 2024 “ການປະກົດຕົວຂອງນະໂຍບາຍໂພຊະນາການແຫ່ງຊາດໃນສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ: ການວິເຄາະການຮ່ວມມືລະຫວ່າງລັດຖະບານ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງພາຍນອກ” ໂດຍ ດຣ. ວຽງສະໄໝ ແສງຈະເລີນ ນັກຄົ້ນຄວ້າ, NUS ໂຄງການສາທາລະນະສຸກສາດ ລາວ

ວັນທີ 5 ກັນຍາ 2024 “ຜົນການເຝິກອົບຮົມພະຍາດເປົາຫວານຖືພາໃຫ້ຜູ້ໃຫ້ການດູແລສຸຂະພາບ” ໂດຍທ່ານ ດຣ ສຸພາພອນ ເຮືອງດວງສິດທິເດດ ຮອງຫົວໜ້າພະແນກໂພຊະນາການ, ໂຮງໝໍມະໂຫສິດ.

ສຳມະນາອອນໄລທັງໝົດອັບໂຫລດເປັນພາສາອັງກິດ ແລະພາສາລາວຢູ່ ANRCB YouTube Channel: <https://bit.ly/4bl2GKD>

ແຈ້ງໃຫ້ຊາບວ່າ:

ໂຄງການ ANRCB ຈະປິດໃນເດືອນ ກັນຍາ 2024

ບັນດາເຄື່ອງມືຂອງໂຄງການແມ່ນຍັງເກັບໄວ້:

ມະຫາວິທະຍາໄລ Purdue:
<https://ag.purdue.edu/department/lpia/anrcb/index.html>

ANRCB YouTube Channel:
<https://bit.ly/4buFq2F>

ເວັບໄຊ SUN CSA Laos:
<https://suncsalaos.org>